

convened at the beginning of March and results should be announced at the end of that month.

(4) Foreign Service Directives

During the past year, work has been on-going in preparation for the Triennial Review of the Foreign Service Directives. By late 1981 the management side had worked out a comprehensive package which represents a considerable improvement in terms of benefits to employees over current and previous directives. Because of the timing of the release of Commissioner McDougall's Report on Conditions of Foreign Service, it was necessary to review management proposals to take account of that document. It was discovered in the process that many of the improvements suggested by Commissioner McDougall were consistent with the proposed FSD package.

Consultations are now scheduled to recommence on an urgent basis with a view to implementing the revised FSD's on April 1, 1982.

(5) McDougall Commission Report

Responsibility for serving as lead Minister for the review of the McDougall Report has now been assigned to the Secretary of State for External Affairs. Although some of the issues addressed in the Report have been overtaken in whole or in part by the organizational changes announced on 12 January, or else subsumed in the new FSD package being proposed, detailed departmental analysis of the Report's recommendations, suggestions and options is well under way. Some questions will require longer and more detailed consideration than others, but it is expected that proposals on certain recommendations will be submitted to senior management within the next few weeks and it is intended to move ahead with the review as quickly and positively

réuniront au début de mars et les résultats devraient être annoncés à la fin du même mois.

(4) Directives sur le service extérieur

La préparation de la revue triennale des Directives sur le service extérieur s'est poursuivie au cours de l'année écoulée. À la fin de 1981, la direction disposait d'un ensemble complet de propositions qui amélioreraient sensiblement les avantages accordés aux employés comparativement aux directives actuelles et antérieures. En raison de la publication du rapport du commissaire McDougall sur la situation dans le service extérieur, il a été nécessaire de réexaminer ces propositions au regard du rapport. Il est ressorti de cet examen que bon nombre des améliorations mises de l'avant par le commissaire McDougall étaient conformes aux propositions de la direction.

Les consultations doivent donc reprendre à un rythme accéléré de façon à ce que les nouvelles directives soient en vigueur le 1^{er} avril 1982.

(5) Rapport de la Commission McDougall

Le secrétaire d'État aux Affaires extérieures s'est maintenant vu confier la responsabilité de mener l'étude du rapport McDougall. Bien que des éléments du rapport aient été devancés, globalement ou partiellement, par la réorganisation annoncée le 12 janvier ou alors soient déjà compris dans les modifications envisagées aux DSE, le Ministère avance actuellement à un bon train dans son analyse détaillée des recommandations, des suggestions et des options contenues dans le rapport. Certains points exigeront une étude plus fouillée et à plus long terme, mais on s'attend que des propositions sur certaines recommandations soient présentées à la haute direction d'ici quelques semaines. Il est dans notre intention d'agir positivement et le plus vite possible. Le MAE